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برگزاری دوره آموزشی دانش نویسی 
در شرکت پالایش نفت آبادان

آموزش��ی  دوره  ام�روز:   اه�واز، خبرن�گار وط�ن 
دانش نویس��ی با حضور نمایندگان ادارات شرکت 
پالایش نفت آبادان و اعضای کمیته های اس��تقرار 
مدیریت دانش، در باشگاه گلستان برگزار شد. این 
دوره که در راس��تای پیاده س��ازی مدیریت دانش 
در پالایش��گاه آبادان، به صورت کارگاهی برپا شد، 
اهدافی چون آموزش کارکن��ان در حوزه مباحثی 
نظیر شناسایی دانش، ویژگی های یک دانش خوب 
و توانمندس��ازی کارکنان جهت ن��گارش دانش با 
فراگیری اصول و تکنیک های دانش نویسی و کاربری 
سامانه مدیریت دانش را در بر می گرفت. اختصاص 
روز نخس��ت به نمایندگان ادارات پالایشگاه آبادان 
و روز دوم ب��ه نمایندگان و رؤس��ای بندر صادراتی 

ماهشهر از ویژگی های این دوره از آموزش ها بود.

چهارمحال و بختیاری میزبان 
مسابقات کشوری مدارس دخترانه

ش�هرکرد، خبرنگار وطن ام�روز:  مدیرکل آموزش 
و پ��رورش چهارمحال و بختی��اری از آمادگی کامل 
این استان برای میزبانی مناسب مسابقات کشوری 
مدارس دخترانه در رش��ته های ش��نا و دو و میدانی 
است. علیرضا کریمیان در جمع خبرنگاران با اعلام 
این خبر گفت: بیس��ت  و پنجمین دوره مسابقات 
م��دارس دختران��ه کش��ور از20 مرداد در اس��تان 
چهارمحال و بختیاری آغاز می شود. وی با بیان اینکه 
این مس��ابقات در 2 رشته شنا و دو و میدانی برگزار 
می ش��ود، افزود: همه تمهیدات لازم برای برگزاری 
درس��ت مسابقات اندیشیده شده و ما در این زمینه 
هیچ مشکلی نداریم. کریمیان از شرکت 18 استان 
کش��ور در این مس��ابقات خبر داد و بیان داشت: در 
این مس��ابقات روزانه 6 هزار نفر روز ورزشکار از 20 
لغایت 30 مرداد در این اس��تان به رقابت با یکدیگر 
می پردازند. کریمیان گفت: ما در تلاش هس��تیم در 
حین برگزاری این مس��ابقات، استان چهارمحال و 

بختیاری را بهتر به ورزشکاران بشناسانیم.  

در توسعه نرم افزار عقب هستیم
دبیر ش��ورایعالی فضای مجازی با اشاره به لزوم 
ایجاد نظ��ام پایدار خدمات الکترونیکی در کش��ور، 
گفت: هم اکنون مقررات لازم برای حضور و تش��ویق 
بخش خصوصی به طور کامل پیاده نشده و در توسعه 
نرم افزار عقب هس��تیم. محمدحسن انتظاری اظهار 
داشت: دولت الکترونیک یکی از بحث هایی است که 
در همه ابعاد اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی تأثیرگذار 
است و زندگی روزمره به طور فزاینده در سراسر جهان 
آمیخته با فضای مجازی است. دبیر شورایعالی فضای 
مجازی بیان داشت: تعاریف مختلفی از فضای مجازی 
وجود دارد اما آنچه در ش��ورا به آن دس��ت یافته ایم 
عبارت است از امتداد زندگی فردی و اجتماعی انسان 
در بستر فناوری اطلاعات. وی ادامه داد: ما یک نگاه 
انس��ان مدارانه به فضای مجازی داریم، در حالی که 

برخی تعاریف متداول صرفاً نگاه فناورانه دارند.

شهردار اهواز در جمع مدیران مناطق شهرداری 
عنوان کرد

هدف شهرداری؛ تحول آفرینی 
افزایش رضایتمندی و کار جهادی 

اهواز، خبرنگار وطن امروز:   شهردار اهواز در جلسه 
شورای هماهنگی مناطق شهرداری اهواز بر لزوم ایجاد 
بستر مناسب برای سرمایه گذاری بخش خصوصی در 
ش��هر اهواز تاکید کرد و همچنین مخالفت خود را 
با تغیییر کاربری های عمومی اعلام داشت. مهندس 
س��یدخلف موسوی که در جلسه شورای هماهنگی 
مناطق ش��هرداری اهواز س��خن می گفت، هرگونه 
تس��امح و اهمال کاری در صدور پروانه س��اختمان 
و پایان کار توس��ط ناظران و ضابطان ش��هرداری را 
تخلف محرز دانس��ت و خطاب به شهرداران مناطق 
اهواز گفت: به عنوان مثال در بحث آسانس��ور دقت 
کنید، چون موضوع با سلامت مردم ارتباط مستقیم 
دارد هیچ گونه مماشاتی نباید صورت بگیرد و هرگونه 
تخل��ف از مفاد پروانه باید منج��ر به گزارش تخلف 
ب��ه مراجعه ذیربط و جلوگی��ری از ادامه کار و حتی 
توقف عملیات س��اختمانی در راس��تای صیانت از 
سلامت شهروندان شود. وی با تاکید بر لزوم استقرار 
تشکیلات فنی تایید س��لامت کارشناسی و اصولی 
آسانس��ور در ش��هر اهواز، ادامه داد: صدور پایان کار 
بدون تکمیل آسانسور و اخذ تاییدیه های ایمنی در 
شهرداری اهواز ممنوع است، چرا که در مساله ای که 
با حفظ جان انسان ها ارتباط دارد نباید معامله شود. 
شهردار اهواز با انتقاد شدید از نمای ساختمان های 
مس��کونی و تجاری در شهر که متناسب با معماری 
اس��لامی مد نظر مقام معظم رهبری نبوده و فاصله 
زیادی با مقتضیات بومی و اقلیمی در اهواز دارد، ادامه 
داد: نظارت ضعیف سازمان های مربوط در امر نظارت 
بر احداث ساختمان در گذشته، منظر و نمای عمومی 
شهر را نامتجانس از فرهنگ و باورها و هویت شهری 
ش��کل داده که با وضع قوانی��ن و افزایش نظارت ها 
ب��ر کیفیت ساخت وس��ازها می توانی��م از ادامه این 
روند نامطلوب جلوگیری کنیم. وی نامناسب بودن 
سیما و منظر شهری، عدم رعایت دقیق کاربری ها، 
چالش هویت شهری و عدم تناسب معماری شهری 
ب��ا معماری اس��لامی را از جمله آس��یب های حوزه 
شهرس��ازی در کلانش��هر اهواز عنوان کرد و افزود: 
ش��هرداران و معاونان شهرسازی مناطق که متولی 
نظارت بر ساخت و ساز اماکن مسکونی و تجاری در 
شهر هستند باید مباحث اجرایی نظیر صدور پروانه 
و درآمد و محاسبات را در جهت کاهش تصدی گری 
شهرداری، برون س��پاری کرده و وقت و توان خود را 
به سمت و سوی افزایش تسلط تئوریک بر مباحث 
تاثیرگذار حوزه شهرسازی سوق دهند. شهردار اهواز 
ضمن اعلام نارضایتی خود از کیفیت ساخت و سازها 
در شهر، بیان کرد: بحث نظارت بر ساخت و ساز که 
منجر به استفاده بهینه از منابع و افزایش طول عمر 
بناهای ش��هری خواهد شد بسیار حیاتی و ضروری 
اس��ت و در جهت دستیابی به این مهم باید ارتباط 
تنگاتنگی بین س��ازمان نظام مهندسی و شهرداری 
وجود داشته باشد تا هم آیتم های فنی ساخت وساز 
براساس استانداردهای ساختمان رعایت شود و هم 
با تمهید زمینه های تشویقی بر تولید مسکن توسط 

انبوه سازان افزوده شود. 
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ساماندهی محوطه مجموعه تاریخی طاق بستان پس 
از تخریب مبلمان محیطی قدیمی آن با تمام ش��مایل 
نوستالژیکی که برای گردشگران و کرمانشاهیان داشت 
همچنان در نابس��امانی بس��ر می برد. به گ��زارش مهر، 
چندس��الی اس��ت محوطه تاریخی طاق بستان به بهانه 
س��اماندهی آن، سیمای نوس��تالژیک گذشته خود را از 
دس��ت داده اس��ت و تبدیل به یک محوطه سنگلاخی 
ش��ده اس��ت. موضوعی که در همان روزها خبرگزاری 
مهر در گزارش��ی تحت عنوان »رعشه دریل کارگران بر 
اندام طاق بس��تان« به آن پرداخت و از شیوه ساماندهی 
غیر اصولی این بنا که تصاویر آن نیز ثبت شده است در 
گفت وگو با کارشناسان انتقاد کرد. مسؤولان ساماندهی 
طرح در آن ایام اعلام کردند چشمه سومی که زیر پای 
طاق ها پنهان شده باعث آسیب رساندن به آنها می شود 
و این اقدام در واقع نجات بخشی طاق بستان است. به هر 
حال بولدوزرها محوطه طاق بستان را برای یک ساماندهی 
اساس��ی زیر و رو کردند و قرار شد تا مدت کوتاهی این 
نابسامانی به وجود آمده جای خود را به یک طرح جامع 
و کام��ل بدهد. آن روزها اعلام ش��د طرح مش��اور آتک 
در گذش��ته طراحی ش��ده و وسعت آن یکهزار هکتار از 
زمین های غربی محوطه تاریخی طاق بس��تان تا نزدیک 
بیمارستان امام رضا)ع( و همچنین بلوار طاق بستان تا پل 
ولایت را دربرمی گیرد. 68 پروژه ش��امل حذف الحاقات 
و ایجاد تاسیسات در این منطقه هزار هکتاری جانمایی 
شده است. طرح این 68 پروژه در 3 فاز عملیاتی می شود 
که فاز اول طرح از خود مجموعه طاق ها آغاز می ش��ود. 
اجرای این پروژه 2 هدف بزرگ را دنبال می کند، هدف 
اول رونق گردش��گری استان و توس��عه این صنعت در 
محل طاق بس��تان و آمادگی برای ثبت جهانی و هدف 
دوم جلوگی��ری از تخریب آثار تاریخی و نجات بخش��ی 
طاق بستان اعلام ش��د. علیرضا مرادی بیستونی، معاون 
میراث س��ازمان میراث فرهنگی و صنایع دستی استان 
کرمانش��اه در مصاحب��ه دیگر خ��ود با مه��ر در تاریخ 
8 بهمن ماه 92 که در گزارش��ی با عن��وان »حال و روز 
طاق بستان از آبی که به خانه اردشیر افتاد« منتشر شد در 
آستانه نوروز 93 پروژه ساماندهی محوطه طاق بستان را به 
دلیل عدم تزریق اعتبار متوقف شده اعلام کرد و با تأکید 
بر اینکه یک س��ال است کاری از پیش نرفته گفت تنها 
باید به نورپردازی و المان ها اکتفا کنیم. مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردش��گری استان کرمانشاه 
درباره چگونگی روند س��اماندهی طاق بستان گفت: کار 

ساماندهی طاق بس��تان در حال ادامه است و به صورت 
کلی بخش��ی از آن و مطالعات آن انجام شده است. علی 
فعله گری افزود: در بحث کلی و ضلع جنوبی طاق بستان 
دنده کبابی ها و... است که باید به کمک شهرداری تملک 
شود. در این مسیر باید دستگاه های اجرایی دیگر وارد کار 
شوند چون تمام بار سنگین این طرح را اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری نمی تواند به دوش 
بکشد. وی تصریح کرد: هم اکنون در اطراف طاق بستان 
چندین هکتار اراضی متفرقه وجود دارد و یکسری افراد 
حتی بدون مجوز در آنجا س��اخت و س��از انجام داده اند 
که پیگی��ری حقوقی و مالی نیاز دارد و ش��هرداری نیز 
باید بیاید و وارد کار ش��ود، همچنین سایر دستگاه های 
اجرایی دیگر چون ش��ورای ش��هر نیز باید ورود کرده و 

همکاری کنند تا با یک عزم ملی و همت استانی پیش 
روی��م که این کار را انج��ام دهیم. فعله گری تاکید کرد: 
مجموعه طاق بستان هم اکنون در حال بهره برداری بوده 
اما برنامه کامل ساماندهی آنجا براساس آن برنامه مصوبی 
که هست حداقل یکی دو سال آینده به اتمام می رسد و 
این درصورتی اس��ت که کار تملک اراضی اطراف انجام 
شود سپس تخریب می شود و براساس نقشه ای که برای 
آن در نظر گرفته ش��ده کارهایم��ان را انجام می دهیم. 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردشگری 
استان کرمانش��اه گفت: چون برنامه ثبت جهانی داریم، 
اعتبارات ساماندهی طاق بستان عمدتا ملی است و برنامه 
ثبت جهانی نیز در حال پیگیری اس��ت. امیدوار بودیم 
سال 2014 تصویب ش��ود اما چون یکسری مشکلات 

گریبانگیر س��ازمان شده بود و تمرکز به گونه ای بود که 
پرونده شهر سوخته سیستان به تصویب برسد، برای سال 
آتی حتم��ا کارش را انجام می دهیم و با معاونت میراث 

فرهنگی هم به توافق اولیه رسیده ایم. 
 کندی س�اخت مبلمان محیطی به دلیل تست  ■

عملکرد زهکشی انجام شده است
معاون میراث س��ازمان می��راث فرهنگی و صنایع 
دستی استان کرمانشاه تصریح کرد: ابتدا باید آن بیس 
اجرایی و زیرساخت های کار آماده و مسیر خروجی آب 
در طاق بستان کاملا مشخص می شد و بررسی کنیم که 
زهکش هایم��ان خوب عمل می کند تا در آینده نیاییم 
بخش��ی را کار کنیم و زهکش ها عمل نکنند و دوباره 
آب برگش��ت بخورد و باعث شود کلی از کف سازی ما 
به هم بخورد. وی خاطرنش��ان کرد: در سال های قبل و 
زمستان به علت نفوذ آب در طاق شاهد قندیل هایی در 
نقش تاریخی بودیم که امسال و با توجه به اینکه سرما 
بالا بود و بارش های زیادی داش��تیم نجات بخشی طاق 
از آب باعث شد این قندیل ها تشکیل نشود. بیستونی 
اف��زود: در گذش��ته جلبک هایی روی طاق تش��کیل 
می ش��د که با جلوگیری از نفوذ آب به طاق امسال این 
جلبک ها را نداش��تیم، البته مقدار کمی رطوبت ناشی 
از بارندگی ها بود که بلافاصله خش��ک می شد. کف را 
در جل��وی طاق پایین بردیم ک��ه آب به زیر طاق نفوذ 
نکرده و حالت ظرف ب��ه وجود نیاید. وی تصریح کرد: 
ما ابتدا نمی دانس��تیم که جلوی نقش اردشیر هم یک 
چش��مه وجود دارد بعد از اینکه مطالعات آبمان انجام 
شد که گزارش بسیار قوی ای نیز هست، مشخص شد 
چشمه ای اینجا هس��ت و مانند فلکه ای جلوی خروج 
آن بسته ش��ده و باید مسیر خروج آن باز شود که آب 
سطحش پایین بیاید. جلوی مجموعه تاریخی یک کانال 
بتنی زده شده بود، این درحالی بود که هیچ آبی از آن 
عبور نمی کرد و عمل نکردن زهکش ها باعث شده بود 
طاق ها کاملا شوره بزند و آب داخل بدنه و زیر طاق بیاید 
و باعث مشکلاتی در طاق شود. در این طرح این کانالاها 
و زهکش��ی ها برداشته ش��د که برداشتن آن نیز جز با 
دریل امکان پذیر نبود. بیستونی افزود: در واقع این حجم 
بتن محوطه را س��نگین کرده بود و ما آن را برداشتیم 
چون این باعث جلوگیری از خ��روج آب بود و آب زیر 
طاق می رفت و دریاچه در فصول گرم خش��ک می شد 
اما الان س��طح آب را پایین بردیم و آب در جلوی طاق 

وجود دارد و دیگر در طاق نفوذ نمی کند. 

کرمانش�اه ، خبرن�گار وطن امروز:  مدیرعامل ش��رکت گاز 
استان کرمانشاه از پذیرش بیش از 430 هزار مشترک گاز 
در بخش های مختلف این استان خبر داد.  سیدحمید فانی 
اظهار داشت: هم اکنون با نصب 202 هزار انشعاب گاز بیش 
از 430 ه��زار مش��ترک گاز در بخش های خانگی، عمومی 
و صنعتی استان کرمانش��اه از نعمت گاز طبیعی بهره مند 
هس��تند. مدیرعامل ش��رکت گاز اس��تان کرمانشاه گفت: 
پذیرش این تعداد مشترک با اجرای 5 هزار و 500 کیلومتر 
شبکه گذاری، اجرای 506 کیلومتر خط انتقال، نصب بیش از 

202 هزار انشعاب گاز و گازرسانی به 24 شهر و 264 روستا 
انجام شده است. فانی با اشاره به اهمیت گازرسانی به صنایع 
ب��زرگ و نیروگاه ها، تصریح کرد: هم اکن��ون بیش از 100 
مورد از صنایع بزرگ استان شامل نیروگاه ها، مجتمع های 
پتروشیمی، کارخانجات سیمان و. . .  از گاز طبیعی به عنوان 
س��وخت اصلی اس��تفاده می کنند. مدیرعامل شرکت گاز 

استان کرمانشاه با اشاره به اینکه هم اکنون بیش از 96 درصد 
جمعیت ش��هری و 31 درصد جمعیت روستایی استان در 
قالب 24 شهر و 264 روستا از گاز طبیعی بهره مند هستند، 
تصریح کرد: همه شهرهای بزرگ و پرجمعیت استان به طور 
کامل از نعمت گاز برخوردار ش��ده اند و گازرسانی به سایر 
ش��هرها نیز در دستور کار شرکت قرار دارد و در آینده کل 

جمعیت شهری اس��تان از گاز طبیعی برخوردار می شوند.  
فانی درباره گازرسانی به روستاها نیز اظهار داشت: علاوه 
بر 264 روس��تایی که هم اکنون به شبکه گاز متصلند، 
گازرسانی به 500 روستای دیگر نیز در مراحل مختلف 
طراحی، پیمان س��پاری و اجراس��ت. وی افزود: با اتمام 
پروژه های در دس��ت اجرا قریب به 100 درصد جمعیت 
شهری استان از سوخت گاز بهره مند می شوند و جمعیت 
روستایی برخوردار از گاز استان نیز به میانگین کشوری 

ارتقا می یابد. 

اثر تاریخی بی نظیر و کهنی که بازیچه دست مسؤولان شده است

سنگلاخی به نام طاق بستان 

شنبه 25 مرداد 1393وطن امروز  شماره 1389 

نما

ساماندهی مجموعه طاق بستان شاید وقتی دیگر
معاون میراث سازمان میراث فرهنگی و صنایع دستی استان کرمانشاه تصریح کرد: نمی توان گفت ساماندهی 
کل مجموعه طاق بستان چه زمانی به اتمام می رسد اما امسال برای طاق بستان 700 میلیون تومان اعتبار از محل 
اعتبارات استانی در نظر گرفته شده و بخشی نیز از اعتبارات ملی اختصاص می یابد که در سال آینده بخش هایی 
را اجرا می کنیم. بیستونی گفت: در مجموع و با توجه به اقدامات انجام شده در مجموعه تاریخی می توان گفت 
حدود 60 درصد س�اماندهی انجام ش�ده اس�ت و ضلع جنوبی نیز باید تملک انجام شود و مطالعاتی هم انجام 
داده ایم. بیس�تونی ادامه داد: بحث دیگر مبلمان محیطی، کف سازی و المان های ورودی است که بعد از آن کار 

نورپردازی انجام می شود که البته طرح نورپردازی هم اکنون آماده است و بعد از کف سازی انجام خواهد شد. 

چهارمحال و بختیاری

430 هزار مشترک گاز در استان کرمانشاه

فناوری


